

## Dagsorden og Referat af Menighedsrådsmøde onsdag den 20. august 2019 kl. 18.30 i sognehuset.

Deltagere: Annie Pedersen, Torben Pedersen, Vibeke Pedersen, Jørgen Andersen, Ellen Andersen, Jørgen Løvstad, Kaj Lauritsen og Ketty Nielsen

- 1 Godkendelse af dagsorden. AP: **Godkendt**
- 2 Godkendelse og underskrift af sidste referat AP
- 3 Nyt fra præsten JL: **JL kommer med forslag til skiltning udenfor til næste møde. Evaluering af aftensang 2019: Registrering af antal deltagere til aftensang siden 2016 viser at der har været en stabilisering i antallet af deltagere til Aftensang i juli 2019. Derimod ses der ingen sammenhæng mellem antallet af deltagere og antallet af gæster på herberget på de enkelte aftener. JL anbefaler vi markedsfører aftensang mere intenst lokalt og regionalt ved opslag og på de sociale medier + turistbureauer og er opmærksomme på flere mulige emner til at afholde aftensangen.**  
**JL videreformidlede et ønske om, at et dødt kastanjetræ ved præstegårdshaven fjernes, og der bliver lagt flis ind i præstegårdshaven.**  
**JL redegjorde for sit arbejde med at få klarlagt hvor omfattende problemet er med skimmelsvamp i præstegårde i hele landet. Der vil være meget vundet både rent menneskeligt og økonomisk ved at investere i forebyggelse.**
- 4 Købekort til Lene, Jonna og Jørgen L VP: **Der er enighed i rådet om at Lene, Jonna og Jørgen L skal have et kort og sende bilag til Vibeke. Vibeke kontakter Nordea og laver en aftale til en tirsdag til udstedelse af kort.**
- 5 Status på sognehuset – har vi brug for fælles arbejdstimer til noget mere ? AP: **JA og TP sætter dørskilte, postkasser og knager + knage til viskestykker op indenfor to måneder. TP bestiller to flagstænger + flag. Vi planlægger ikke ny arbejdsdag i denne omgang.**
- 6 Udkast til et Regulativ ved udlån af sognehuset + bilag JA/AP: **Godkendt retningslinjer for brug af sognehuset med få ændringer. Herudover drøftet, at der skal laves en bedre vejledning til opvaskemaskinen. JA og TP indkøber et tørrestativ til våde og snavsede klude og viskestykker. Der skal stilles noget op til cigaretskodder. TP laver en trækile til fordøren.**

**Godkendt reglement for udlån med få ændringer. Herudover drøftet en forespørgsel om afholdelse af lokalrådsmøde. Der var enighed om at sige nej, da vi ikke vil gå forsamlingshuset” i bedene”. JL svarer tilbage. Besluttet at bede forsamlingshuset om et møde, så vi undgår konkurrence. AP og TP deltager i mødet.**

**Godkendt ordensregler udenfor sognehuset i Thorning.**

- 7 Skal vi invitere til et fællesmøde med Herberget om diverse ? AP:  
Der var enighed om at invitere til et fællesmøde og tilslutning til det udarbejdede oplæg til mødet. AP, VP og JA deltager i mødet. Oplægget udleveres til herberget inden mødet. Anni finder dato.
- 8 Status på konfirmandlokalet og samarbejdet med museet VP:  
Der er modtaget mail fra museet om ønsker til ændringer. Ift. ændringer af bygninger skal Menighedsrådet ind over. Menighedsrådet har ingen indvendinger til de ønskede ændringer udover, at vinduerne mod garagen og gårdspladsen ikke skal blændes af, af hensyn til udsigten fra præstegården. De må gerne sætte ny dør i, den skal blot passe til huset. VP sender svar i morgen. Der sendes en påmindelse til Silkeborg kommune angående reetablering af hæk i henhold til tidligere aftale mellem Menighedsrådet og Silkeborg kommune. JA følger op på aftalen. Museet ønsker høstmarked i gården. Håndværkerne er ok med det. Marianne fra museet er gjort opmærksom på, at det er på eget ansvar, da der er tale om en byggeplads.
- 9 Jagtgudstjeneste den 12.10 19 – mad mv. JA:  
Spejderne laver mad udenfor, hvis det er godt vejr ellers i køkkenet i Sognehuset. Jagtgudstjenestestyrelsen kommer med det, der skal bruges. Starter kl. 13.00 med et glas herefter jagt og gudstjeneste kl. 16.15 med efterfølgende middag i Sognehuset. JL står for annoncering med tilmelding. Spejderne står for det praktiske med borddækning mv. JA tager kontakt til Midtjyllands Avis mhp omtale på dagen.
- 10 Status på præstegården VP: Byggeriet går efter planen p.t. lidt foran. Samarbejdet med Frank Fløjgaard og Poul Therkelsen er godt. Byggemøde hver anden tirsdag kl. 7.00
- 11 Budgetsamråd i Thorning 28.8. – skal vi (VP + AP) have praktisk hjælp til kaffe, brød og oprydning. AP: Rykket til 3.10. kl. 19. EA og KN hjælper til.
- 12 Tænk på punkter til næste fælles MR 12.9.kl.17.30 AP: Grathe står for mødet. Punkter til dagsorden: referat fra fælles koncertudvalgsmøde. Status fra præstegårdsudvalget. Vi overvejer yderligere punkter.
- 13 Orientering fra:
- Formand AP: 21.8. er der fotografering af sognehuset til Forskønnelsesforeningens konkurrence i Silkeborg kommune

- Kontaktperson, JA Der afholdes erfamøde 2.10. med kontaktpersoner fra hele provstiet. Ruth og Jørgen A står for det praktiske, menighedsrådene betaler for maden.
- Kirkeværge, EA: Der laves brochure over kirkegårdstakster, udgifter til pasning mv. EA og Kaj laver brochuren. Der skal findes dato for kirkesyn. Hele menighedsrådet er velkomne, TP, JA, AP, EA + Kaj og tømreren er obligatoriske. EA taler med tømreren om en dato. Der har været tale om at udstille det mekaniske ur i sognehuset. Det bliver ikke nu, da der mangles midler hertil. Museumsforeningen Silkeborg vil gerne komme søndag den 8.9. og have fortalt om kirken. De kommer ca. 50 personer. JL tilbyder at fortælle for alle fremmødte kl. 13.00, JL kan afsætte 45 min.
- Kasserer, VP: VP uddelte kvartalsrapport, der gennemgås på næste MR-møde. Vi får ingen yderligere midler til drift af sognehus i 2019.
- Sekretær KN
- Præstegårdsudvalg VP
- Kirkegårdsudvalg TP: TP kunne tænke sig anlæggelse af skovkirkegård. JA gør opmærksom på kirkegårdsvandring ved Filskov og Blåhøj 9.9.2019
- Aktivitetsudvalg KN: Der er møde i udvalget 4.9. Førstkommende arrangementer er kirkekaffe efter høstgudstjeneste 8.9, familiegudstjeneste 17.9. og sensommermøde 22.9. VP kan evt. hjælpe 8.9. Jørgen A, Torben, Peter, Tom og Magne hjælper med flaghejsning ved sensommermødet. De mødes på kirkepladsen kl. 8.00
- Koncertudvalg KN: Der er møde i udvalget 12.9. kl. 16.30

14 Eventuelt og næste møde AP:

EA deltager i Viborg Stifts Menighedsrådsstævne.

I forbindelse med "Lyserød Lørdag" afholdes der gudstjeneste fredag den 4.10 kl. 19.00 i kirken med efterfølgende kaffe og samvær i Sognehus. JL og VP laver flyers. EA og evt. KN hjælper med kaffe.

Næste møde 9.10. kl. 18.30. Ellen har brød med.

/ref KN

9/10-19 Anni Pedersen

9/10-19 Ellen Andersen

9/10-19 Poul Pedersen

9/10-19 Vibeke Pedersen

9/10-19 Kette Nielsen

9-10-19 Jørgen Andersen